
Влезем ли в Шенген, ще се напълним с емигранти

- Г-н Кирилов, влизането в Шенген през март се поставя от някои политици като 
основна задача на правителството - как коментирате това? 
- Смятам, че това е неправилно поставяне на въпроса: едва ли не от влизането ни в 
Шенген зависи нашето членство в ЕС. А не е така. Има страни като Великобритания и 
Ирландия, които не влизат в Шенген. Това не значи, че не трябва да се стремим към 
Шенген. Но по-важният въпрос е друг: Ще обезпечим ли достатъчна сигурност за бг 
гражданите и за ЕС срещу нелегалната емиграция. Гърция е с препълнени затвори, тъй 
като тя е в Шенген, а масовият нелегален поток към ЕС в момента върви през 
средиземноморските държави. Италия спира корабите с емигранти още в открито 
море... За нас е много важно границите ни да са сигурни. Защото емигрантите биват 
залавяни рано или късно и тогава ги връщат обратно в страната членка на Шенген, от 
която са влезли в зоната. 
- А няма ли влизането в Шенген да улесни пътуването на българите в чужбина? 
- Ще го улесни, но малко - на границата с Унгария няма да ви искат паспорт. Общо 
взето конкретните придобивки в това отношение не са кой знае какви. 
- Дискутира ли се в Европарламента въпросът с еврото? 
- Това е изключително актуална тема в момента. Води се много сериозна дискусия. Аз 
не съм съгласен с някои публични изявления на Ангела Меркел, но по въпроса за 
еврото е права. Тя казва, че ако еврото пропадне, пропада ЕС. Нещата са свързани и 
много сериозни. В последно време ситуацията, не само в Гърция, и други страни са с 
огромен дълг, и това оказва много сериозен натиск върху еврото. 
- Сега проблемна е Ирландия. Говори се за Португалия и Испания... 
- Абсолютно. И са нужни решения на европейско равнище. Сега се вижда каква 
особена необходимост има от силна европейска икономическа и финансова политика. 
Защото в противен случай няма достатъчно голяма държава, която сама да се справи. 
С Ирландия нещата са, разбира се, малко по-различни, там всичко е банкова криза. С 
евтините кредити са влезли много чужди банки, особено английски и немски. Дългът 
на Ирландия отива към 700 милиарда евро и проблемът е, че европейските 
данъкоплатци трябва да финансират помощта. Ако не им се помогне обаче, заразата се 
придвижва бързо към Португалия, Испания, възможно е и Италия. И какво става с 
Еврозоната?! 
- Тези въпроси бяха ли поставени на сесията в Страсбург? 
- Да, имаше големи дискусии. Включително с участието на председателя на ЕК Барозо. 
Всички са доста разтревожени. Големият въпрос е на какво основание кризата, 
тръгнала от спекулации в частния финансов сектор, трябва да се потушава със 
средства на данъкоплатците. 
- Ще има ли конкретни решения? И кога? 
- Съвсем скоро. Те ще бъдат в различни сфери. В момента големият спор е за бюджета 
догодина. Парламентарни групи на Народната партия, на социалистите и на 
либералите вече са твърдо на една позиция - че не трябва да се гласува този бюджет. 
Тъй като Франция, Германия и Англия се договориха да няма ръст на бюджета за 
догодина. А при всички случаи са нужни повече средства, свързани с Лисабонския 
договор, създаването на новата дипломатическа служба на ЕС, на системата Галилео, 
на различни други проекти, включително и технологични. 
- И България няма изгода от приемането на бюджета в този му вид? 
- България няма никаква изгода. 
Георги Мангинов 
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